

7

קבוץ "אמריקה-כרית" בהדר

הדר 3.3.39

פ-פ ת ב - פ נ י מ י .

שלום רב לכם-חברים!

הענין הוא בערך כזה.

למעשה אני כמעט שבועיים לא היתי בבית. אולם היו אלה שבועיים מלאי חדשות ומתיחת בקשר עם עניני התישבותנו. ומין הדין שאשב כרגע ואעביר לכם ידיעות על לפי סדר כרוני ולכל כל פרטי פרטיהם. אולם כאן דוקא הקושי. ללק מהאנשים בעקר "גמחוז" עין השופט-משמר העמק הדברים בערך ידועים יותר גרוע הוא המצב עם "הסטודנטים" שלנו בבית אלפא, מזרע, מקוה ישראל ולמעשה מכתבי היום בעקר מכון אליהם. ועוד, אין מכתבי זה בא במקום ידיעות מהקבוץ. הם יגיעו אלכם בימים הקרובים מ תכנת הרגיל. אני רק הפעם מתכוון לתקן את זה שהחסרתי בזמן העדרי מהבית.

xxx

הדריס התחילו לפני שבועיים עם בקור י.ל. באום אל טפוף שספר שהיות ששאלת ההתישבות במקום היא שאלה של השבועות הכי קרובים הוא בא למען לחקור על התנאים בעקר בנקודת הבטחון. בקשר עם זה יצא היים לתל אביב נפגש עם אוק שספר כי אמנם כך הוא הדבר ושניכים הכי קרובים תבקר במקום משלחת מהמוסדות והדברים יכנסו לטרנס של טפול מעשי.

בי מ המישי העבב בקרו ווייץ, הרצפלד, אדק, ובן שמש ונקבעה תכנית עליה עולים לנקודה בה נמצא המגדל בערך 30 בחורים+בחרות לשרות, מוסימים בניני מגורה במדק הצורך/המגדל מחושב להכנת 12 איש בתוכו/ויגשו לסילול הכביש לעין ה ופס בחקוה שבמשך ששת החדשים תתכור ביתר שאת שאלת הובבת הקרקעית מכאן רק קפיצה קלה לשאלה המרכזית מה יעלה למקום הזה? וכאן צפה שאלה שלא פיללנולה בכלל דהיינו-ווייץ בא בהצעה מוחלטת וגמורה של מקום זה יעלה קבוץ יב מ פ נ ה ". אני מניח שאת פרשת התישבותו של הקבוץ הזה ידועה לכולכם בקוים כלליים. לקבוץ הזה יש מזמן כספים מהמחלקה הגרמנית ובזמנם היו קשורים עם תכנית ההתישבות במפרץ. ולכשווי נתבטלה כלפיהם קשרו אותם עם אדמות אבן יהודה והם כבר נסו לחרוש שמה כמה מאות דונם עד שבגלל סיבוכים מכל המינים היי מוכרחים גם משם לרדת ווייץ מרגיש את לחץ הקבוץ עליו והנו מעונין להקל עליו והדרך לכך היא-ההתישבותו של הקבוץ באום אל טפוף.

הוא היה מוכן מיד במקום להועץ עם הרצפלד ולהחליט על עליה "במפנה". הדריס רק י הגיעו למשמע אוננופלוגתנו נבוכה. חיי מ חזר הביתה מטר גזרת ווייץ כי כלתה והוחלט להוציא משלחת "למסדרונות המוסדות המוסמכים" ומחרת יום זה יצאו חיים, שלמה פ. ואני הקטן לחיפה. וכאם מתחילה פרשת הפגישות הנמשכת עוד עד רגע כתיבת מילים אלה ואין לחזות סופו של דבר.

נפגשו עם אדק. לא הוסיף חדשות, רק הקשה על הלב בטענו שאת טענות והצעת ווייץ אי אי לפטר בבחי יד ראשית בגלל היותו בבחינת "אוחז ביד" שנית ענין במסנה הוא באמת ענין קשה. ווי 55555 היתה תחלתו וגמר במשפט סטריאוטיפי "זה ענין קשה ויש ללראות איך שה דברים יתפתחו" והודיע לנו שביום ראשון מתקימת ישיבת המזכירות של הו'ע"פ בה ידונ ו



בין השאר גם על עניין התישבותנו. בשבת אחר הצהריים נגשנו עם חזן. הפגישה היתה קצרה בה אמר לנו חזן בערך כדברים האלה: "דעת ורצון הו'ע' הפ היא כי אפס תלכו לאדמות אום אל טפוף. אולם יחד עם זה יש להניח שכאם ווייץ יעמוש בתוקף בזעתו יכול להוצר מצב שנהיה מוכרחים להכנע מתוך הכרה ברורה שהדבר הזה הוא לא טוב בשבילנו. יש סכנה שאנו ע"י תכנית ווייץ נאבד בכלל מקום התישבות. ווייץ מעוניין לשחרר את עצמו מההתחייבות הרובצות עליו בקשר עם התישבות "במפנה" והצעתו היא טובה בשבילו מכמה בחינות ראשית הוא מספק את תביעות "במפנה" להתישבות ושנית הוא משאיר לו נדים חפשיות בקשר עם אדמות אכן יהודה נובדעתו להקים שמה נקודת התישבות בשביל המעמד הבנוני. ז.א. באם "במפנה" ילכו לאום אל טפוף אנו מאבדים את זכויו =תנו להתישבות באבן יהודה. וגמר 5555 וגמר ברמיזה שיש איזו שהוא צהעה שיכיר אותה מחר עם חבריא מזכירות הו'ה'פ'.

ביום ראשון התקיימה הישיבה של המזכירות שלאחריה יצא חזן והודיע לנו על החלטת המזכירו ומרת:

1. מבחינה עקרונית מחליטה המזכירות שמקום ההתישבות באום אל טפוף מגיע לקבוצנו.
2. יחד עם זה המזכירות מניחה אפשרות של מצב "חכריה אותה להסכים להצעת ווייץ.
3. אי לכך המזכירות מחליטה על הליכה לאום אל טפוף בפלוגה משותפת של שני קבוצים ודיה-באם במשך 6 חודשים הקרובים יתפנו ששתי רבן יהודה להתישבות קבוץ -קבוצנו נשאר באום אל טפוף. באם מאבן יהודה לא יצא במשך הזמן הנ"ל כלום "במפנה" נשאר באום אל טפוף.

לא היה לנו שום יסוד להרגשת שמחה יתירה מהסכום הזה. הוא קשה מכל הבחינות גם מבחינת ההוה משמע-ישיבה של שני קבוצים בנקודת התישבות. ועוד יותר קשה לנו מבחינת העתיד המע רפל. למעשה במקום החלטת בנין נקודת קבע נעודו לנו חדשים של צמיה ללא בטחון הבאמת זו היא נקודת התישבותנו? ואולם בזה עוד לא נתמלא הכוס ומיד ביום הרביעי הגיעו אלנו בשורות איוב.

ווייץ לוחץ בכל התוקף וטוען שהוא יכר רק את "במפנה" וגם הרצפלד מתחיל לנסות להצעה זו בכלפי "כרית" הוא נכון לזבח "ולחשוב". ומעשה עד היום לא זזנו מהנקודה הזו ולא הוברר לנו שום דבר יותר מחנהלות שיחת עם אדק, אדק -הרצפלד- ושניהם עם ווייץ אבל לכלל החלטה ברורה לא הגיעו. הערב חזר חיים מהעיר ובפיו הודעה שאתמל התקיימה שיחה לבין חזן, אדק, בוריה והרצפלד עאבל תכנה הוא לא השיג כל אינפורמציה כאשר מילה אף אחד לא היה היום כתל אביב. כ"כ מסר שביום שלישי או רביעי התקיים ישיבה של הו'ע'פ של הק'ה'א ואז כנראה י ליטו גם על גורל התישבותנו. לא נשאר לנו רק לחכות עד לישיבה הזאת מתוך בטחון ותקווה.

זה הכל אגמור גם כן בתקווה שבקרוב אוכל למסור לכם ידיעות משמחות. שלכם אברשקה.